

Kawalan? p'tumbuhan seni silat

18 NOV 1972
perlu: Sha'ari

SINGAPURA, Jumat. — Setiausaha

Parlemen kepada Menteri Kebudayaan, Enche Sha'ari Tadin, malam ini membayangkan bahawa kawalan tertentu perlu dikenakan kepada pertumbuhan seni silat agar ia tidak merugikan orang ramai.

Beliau juga menyampai keram rasa kesalnya kerana mendapat orang yang mahir tentang seni silat menyahgunakan kebolehan mereka untuk melakukan perbuatan jenayah.

Berucap merasmikan pembukaan pertunjukan Seni Silat Antarabangsa "Anjoran PASAK" di Pangkang Negara, dia menyatakannya.

"Pada zaman dulu, seni silat payah di-dapati, dan ada sebab yang tertentu mengapa keadaan seperti itu wujud. Yang pertama, setiap kumpulan seni silat dikawal rapi dan ransiatnya di-bertahu kepada beberapa orang pengikutnya sahaja.

Merbahaya

"Ini adalah disebabkan kekuatan dari seni silat sudah di-ketahui oleh umum dan sa-sorang yang meng-tahu seni silat adalah tidak kurang kuat-nya daripada orang yang bersenjata.

Satu kebaikan dari keadaan tersebut ialah seni silat tidak pernah di-salahgunakan. Dengan adanya beberapa orang sahaja yang mengetahui seni silat,

meningkatkan di-perdagangkan. Siapa sahaja boleh membuka Sekolah Seni Silat.

Ini bermakna, tidak ada kawalan tentang orang yang hendak mempelajari seni silat, maka undang-kan akan menjadi payah hendak di-kurkukasikan dan Ke-dian2 jenayah akan bertam-bah banyak.

Tidak lama dulu, seni silat tidak dapat bebas di-pejajari seperti sekarang dan jurulatih2-nya tidak mencari wang keuntungan dan ada petaroran yang tidak berbisnis bahawa mereka hanya menerima orang2 yang tidak akan menyalah-gunakan ilmu seni silat yang dipelajarinya.

"Sekarang rumah2 seni silat yang tumbuh seperti chendawan di-Singapura akan menerima siapa sahaja, asalkan mereka membayar wang bayaran yang dikenakan dan wang bayaran itu pula sangat rendah.

"Seni silat adalah sangat

maka seni silat diberi peng-binaan dan penghormat-an yang tinggi.

"Tetapi, apabila seni silat di-popularkan, maka timbul-lah bahaya orang2 yang tidak bertanggungjawab dan jahat mempelajari-nya un-tuk tujuan anti-mashar-kat," kata-nya.

Dia menjelaskan bahawa di-Singapura, tidak ada un-siapa daripada mempelajari seni silat tanpa daripada mempelajari seni silat. Di-negeri Jepun, pemegang tali pinggang hitam dalam sa-batang seni silat di-bertakuti mendatarkan diri di-Balai Polis yang ber-hampiran, sama seperti pe-milik senjata api.

Sa-sunguh-nya, sa-orang yang mengetahui seni silat boleh membahayakan orang lain, jelas-nya.

Dia mem-bertahu dua contoh di-mana orang yang di-mengap sa-bagai matang dalam seni silat telah melaku-kan perbuatan jenayah.

"Dalam perkara pertama, sa-orang pemegang tali ping-gang hitam TKD dan gemar hidup bersukaria telah men-jadi sa-orang penchuri, dan dalam perkara yang kedua sa-orang tukang jahit telah di-bunuh oleh beberapa orang yang mengetahui ilmu seni silat," kata-nya.

Di-dagangkan

Enche Sha'ari kemudian bertanya, bagaimana hendak mempopularkan seni silat di-kalangan rakyat dan da-lam pada itu menebagih orang2 jahat dari pemela-jar-nya.

Di-Singapura, kata-nya lagi, beberapa jenis seni silat

Singkirkan garisan?

perkauman dalam seni silat

★ Dari Muka 1

membahaya. Malahan dalam majlis 'rendori' pun disiplin diri dan tumbangnya ter-hadap orang lain di-nyatakan.

"Namun demikian," kata Enche Sha'ari, "kegiatan yang tidak di-sengyakan te-tap berlaku. Di-Malaysia baru2 ini, sa-orang jurulatih ber-silat dengan tidak sengaja telah membunuh sa-orang pelatih dengan satu tendan-gan di-perut semasa dia menunok-sajar murid-nya."

Bagaimana pun, ia-nya berbe-gai bentuk seni silat yang terdapat di-Singapura boleh merupakan alat peng-hubung yang kuat.

"Tap2 seni silat berasal dari satu kaum yang terren-tu, tetapi kaum2 yang ada di-Singapura boleh mempe-lajari seni silat kaum yang lain dan ber-tuah untuk me-nyingkirkan garisan2 per-kauman dan memberi peng-hargaan kepada tiap2 seni silat, bukan seperti satu sen-i-jata, tetapi sa-bagai satu amanah yang menyilahkan badan," kata Setiausaha Par-lemen itu.

Enche Sha'ari kemudian menyera mereka yang mem-pejajari seni silat supaya mengangap seni silat sa-bagai satu chara menyilahkan dan mengukuhkan badan.

"Hanya apabila nawa mereka terarahkan, maka baru-lah mereka boleh menggunakan ilmu mereka untuk memukul orang yang membahayakan nawa me-reka.